
Protokół  Nr XV/2019 

z  przebiegu posiedzenia Gminnej  Rady Seniorów  w Czechowicach Dziedzicach w dniu 19 

września 2019 r. w  Urzędzie  Miasta i Gminy w Czechowicach Dziedzicach  

     

1. Z-ca Przewodniczącego Gminnej Rady Seniorów w Czechowicach Dziedzicach  , 

pełniący obowiązki Przewodniczącego , Andrzej KOBIELA,  przywitał członków 

Rady –   /  lista obecności  stanowi zał nr 1/, 

 

            oraz zaproszonych gości  a wśród nich:  

 

- Mirosław Suchoń - poseł na sejm RP 

- Maciej Kołoczek  - z-ca burmistrza  

- Marek Gazda -sekretarz  Urzędu Miasta i Gminy  

- Grzegorz Wąsik – naczelnik wydziału Promocji 

-  Andrzej Maj- radny UMiG Czechowice-Dziedzice 

- Wojciech Leśny - radny UMiG Czechowice-Dziedzice 

- Franciszek Zeman- zastępca  Przewodniczącego Oddziału Rejonowego  PZERiI  

  w Czechowicach-  Dziedzic   /   lista obecności  gości zał. nr 2/ 

    

2. Na podstawie listy obecności Z-ca Przewodniczącego GRS  stwierdził prawomocność 

posiedzenia. 

     Na protokolanta w głosowaniu jawnym została wybrana  p. Michalina Li-u-fa 

     Do komisji  Uchwał i Wniosków w głosowaniu jawnym wybrano  p. Urszula Gazda  

     i p. Zbigniew  Szewczyk 

 

3. Z-ca Przewodniczącego  GRS przedstawił proponowany porządek posiedzenia, który 

został przyjęty jednogłośnie, bez poprawek.    –/ zał nr 3  niniejszego protokołu/ 

 

4. W głosowaniu  jawnym przyjęto jednogłośnie protokół poprzedniej sesji GRS.  

 

4a.  Wystąpienie zaproszonych gości: 

 

      - poseł Mirosław Suchoń 

       Podziękował za przesłaną informację dot. sytuacji ochrony zdrowia w Czechowicach-Dz 

        Stwierdził iż za wydatkami ochrony zdrowia nie idą środki finansowe, a NFZ powinien  

        mieć dane ile środków jest potrzebnych na dany teren, bo potrzeby danego regionu są 

        bardzo zróżnicowane, gdyż inne choroby występują w województwie śląskim a inne  

        w zachodnio-pomorskim, natomiast wartość punktacji za usługi medyczne w konkursach 

        NFZ jest taka sama.  

        Stwierdził iż  należy budować system zachęt systemowych aby zachęcić pracowników 

        ochrony zdrowia do robienia specjalizacji i by godnie zarabiali za swoją pracę. 

        Będzie interweniował i żądał wyjaśnień od NFZ w sprawie rozdziału środków do 

        placówek ochrony zdrowia w |Czechowicach-Dziedzicach,  w tym na domową opiekę 

        paliatywną w NZOZ  „SALUS”. 

        System obowiązujący w NFZ jest wypaczony, „chory” dlatego będzie wnosił w sejmie  

       o dogłębne zmiany  w systemie ochrony zdrowia. 

 

   -  Wice Burmistrza  p. Maciej Kołoczek - Ma być kolejny konkurs na usługi opieki 

paliatywnej.  NZOZ  „SALUS” otrzymał w konkursie środki finansowe, które wystarczyły na 

I-wsze półrocze 2019 r.. UMiG pisemnie występował do oddziału śląskiego NFZ o 



wyjaśnienie bardzo zróżnicowanych stawek na takie same procedury i usługę medyczną w 

powiatach  naszego województwa a uzyskano m. innymi odpowiedź iż brakuje środków na 

ochronę zdrowia w budżecie państwa. 

 

- Franciszek Zeman- zastępca  Przewodniczącego Oddziału Rejonowego  PZERiI  

  w Czechowicach-Dz W swojej wypowiedzi przekazał informacje o petycjach swojego 

środowiska odnośnie  pogarszającego się stanu opieki zdrowotnej w naszej gminie, a w tym 

braku dostępu do świadczeń zdrowotnych w ramach NFZ w zakresie:  okulistyki, hematologii 

i psychiatrii. Zwrócił również uwagę na zbyt niską wycenę i poziom środków na opiekę 

lekarska oraz pielęgniarską tj. średnią przypadającą na  1-go mieszkańca powiatu bielskiego 

wynosi 5,23 zł, natomiast średnia przypadająca na 1-go mieszkańca powiatu żywieckiego 

wynosi 16,25zł.   

 

- Urszula Gazda- członek GRS 

   Sprawa zdrowia jest bardzo ważna dla mieszkańców Czechowic-Dziedzic. 

   Kontrakty dla czechowickich NZOZ kończą się już na początku I-go półrocza  danego roku. 

   Jako GRS występowaliśmy pisemnie kilkakrotnie do NFZ oraz Ministerstwa 

   Zdrowia o wyjaśnienie sytuacji ochrony zdrowia na naszym terenie i jesteśmy bezsilni,  

   bowiem boimy się, że nastąpi moment, że w ogóle na naszym terenie nie będzie lekarzy  

   specjalistów  czy też pielęgniarek, a my w swoich pismach walczymy o swoje tj. seniorów 

    sprawy i o naszych następców,  a nie odzywanie się nie daje efektów, a  przecież senior nie 

    korzysta tylko z usług medycznych jednego specjalisty, dlatego też miedzy  innymi  

   „Społeczną  Informację o ogólnym stanie opieki zdrowotnej mieszkańców Gminy 

   Czechowice-Dziedzice” przesłaliśmy  do wszystkich posłów , senatorów naszego terenu  

   oraz wszystkich radnych naszej Gminy.  

   Odpowiedzią na nasze pisma jest przyjazd na sesję GRS posła Pana Mirosława. Suchonia     

oraz obecność dwóch radnych przewodniczących komisji Rady Miasta 

    Dziękujemy Panu. posłowi Mirosławowi Suchoń, który swoją obecnością na tej sesji GRS 

    utwierdził członków GRS o słuszności  postępowania w sprawie ochrony zdrowia seniorów  

i mieszkańców gminy.. 

- p. Andrzej Kobiela: podsumowując wątek opieki zdrowotnej w Gminie, należy wystąpić  

 z wnioskiem o powołanie komórki ds. służby zdrowia. Podkreślił, że działanie obecnego 

Rządu mieszkańcy odbierają jako kary za niewiadomo co. 

 

5. Naczelnik Wydziału Promocji- Grzegorz Wąsik omówił Harmonogram organizacji 

kolejnej czwartej  Senioriady  organizowanej w miesiącu wrześniu i październiku  2019 r. 

oraz  Czwartego Czechowickiego Dnia Seniora organizowanego przez Burmistrza  

Czechowic-Dziedzic w dniu 29.102019 r. w Dworku Eureka. - /  zał nr 5/. 

Plakaty na których znajduje się Harmonogram Senioriady zostanie przekazany do 

wiadomości mieszkańcom Czechowic-Dziedzic w najbliższych dniach. 

 

6.  Informacja o podjętych działaniach w zakresie zmian w statucie GRS 

 

-Pan Marek Gazda Sekretarzy UMiG Czechowice-Dziedzice, przedłożył wyjaśnienia  

  Radcy prawnego p. Małgorzaty Gandor dotyczące propozycji zmian w statucie GRS 

  zawartych w protokole nr 06/2019r  pkt 6 Prezydium GRS z dnia 06.06.2019r.  

   oraz zaproponował uzgodnić termin spotkania roboczego członków GRS , radcy 

        prawnego i sekretarza UMiG w sprawie zmian  proponowanych przez GRS w Statucie . 

  Informacja stanowi zał nr 6 niniejszego protokołu. 

 



7. Z-ca Przewodniczącego przedstawił sprawozdanie z działalności Prezydium GRS  

w okresie międzysesyjnym. Informacja została  przyjęta bez uwag w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie. /zał nr 7/ 

 

8. p.o. Przewodniczący Andrzej Kobiela przedstawił projekt zmian w ustawach o 

samorządzie gminnym, ustawy o samorządzie powiatowym oraz ustawy o samorządzie 

wojewódzkim /zał nr 8/ niniejszego protokołu. Projekt został opracowany przez 

Prezydium Ogólnopolskiego Porozumienia Rad Seniorów a decyzja została podjęta w Sali 

Kolumnowej w Warszawie  na Zjeździe Przedstawicieli Rad Senirów w marcu 2019 r. 

 

Nie podjęto Uchwał i Wniosków w czasie sesji 

 

9. DYSKUSJA  

Urszula Gazda-  

na dzień 30 września godz. 17ta w szkole nr 5 został ustalony termin spotkania 

organizacyjnego w sprawie szkolenia dla seniorów” podstawy obsługi komputera”. 

Ustalono, iż należy wytypować 20 osób które złożyły deklarację wyrażającą chęć 

uczestnictwa w tym szkoleniu. 

Powyższe do realizacji powierzono Michalinie Li-u-fa. 

             

 

Po  wyczerpaniu porządku posiedzenia oraz przy braku dalszych głosów w dyskusji  

Z-ca Przewodniczącego  Andrzej Kobiela    podziękował uczestnikom za aktywny udział    

posiedzeniu i ogłosił zamknięcie obrad 

       

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 

Sekretarz  XV sesji GRS                                                    Z-ca  Przewodniczącego GRS   

                                                                                                  p.o przewodniczącego 

  Michalina Li-u-fa                                                                     Andrzej  Kobiela  

 

 


